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ÚČASŤ SESTIER NA 
ZHROMAŽĎOVANÍ 
IZRAELA
Prezident Russell M. Nelson

Mám na vás prorockú prosbu, ženy z Cirkvi, aby ste ovplyvnili budúcnosť tým, že pomôžete zhromaždiť 
rozptýlený Izrael.

Je úžasné byť s vami, moje drahé a 
vzácne sestry. Snáď vám nedávny 

zážitok ponúkne pohľad na to, čo 
k vám cítim a čo si myslím o bož-
ských schopnostiach, ktorými ste 
obdarované.

Jedného dňa, keď som sa priho-
váral kongregácii v Južnej Amerike, 
som bol čoraz viac nadšený zo svojej 

témy a v kľúčovej chvíli som povedal: „Ako matka 10 detí 
vám môžem povedať, že. . .“ A potom som pokračoval a 
dokončil svoje posolstvo.

Neuvedomil som si, že som povedal slovo matka. Môj 
prekladateľ, predpokladajúc, že som sa pomýlil, zmenil 
slovo matka na otec, takže tá kongregácia nikdy nezistila, 
že som sám seba označil ako matku. Ale moja manželka 
Wendy to počula a tešila sa z mojej freudovskej chybičky.

V tej chvíli vyvrela z môjho srdca hlboká túžba zmeniť 
svet – tak ako to robí iba matka. Keď sa ma počas tých 
rokov kedykoľvek niekto spýtal, prečo som sa rozhodol 
byť doktorom medicíny, vždy som odpovedal rovnako: 
„Pretože som sa nemohol rozhodnúť byť matkou.“

Prosím, pamätajte si, že kedykoľvek použijem slovo 
matka, nehovorím len o ženách, ktoré v tomto živo-
te rodili alebo si adoptovali deti. Hovorím o všetkých 
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dospelých dcérach našich Nebeských Rodičov. Každá 
žena je matkou na základe svojej večnej božskej podstaty.

Takže dnes večer sa ako otec 10 detí – deviatich dcér 
a jedného syna – a ako prezident Cirkvi modlím, aby ste 
vycítili, ako veľmi mi na vás záleží – na tom, kto ste a na 
všetkých dobrých skutkoch, ktoré môžete urobiť. Nikto 
nemôže robiť to, čo môže robiť spravodlivá žena. Nikto 
nemôže napodobniť vplyv matky.

Muži môžu a často aj prejavujú lásku Nebeského Otca 
a Spasiteľa druhým. Ale ženy na to majú zvláštny talent 
– božské obdarovanie. Máte schopnosť vycítiť, čo človek 
potrebuje – a kedy to potrebuje. Môžete pomáhať, utešiť, 
učiť a posilniť človeka v jeho alebo jej chvíli núdze.

Ženy vidia veci inak ako muži a my veľmi potrebuje-
me váš náhľad! Vaša podstata vás núti myslieť najskôr na 
druhých, zvážiť aký vplyv bude mať na druhých ktorýkoľ-
vek postup.

Ako poukázal prezident Eyring, bola to naša úžasná 
Matka Eva – so svojou ďalekosiahlou víziou plánu nášho 
Nebeského Otca – kto započal to, čo nazývame „Pád“. Jej 
múdre a odvážne rozhodnutie a to, že sa Adam rozho-
dol podporiť ju, posunulo Boží plán dopredu. Umožnili 
každému z nás prísť na zem, obdržať telo a dokázať, že 
sa rozhodneme postaviť za Ježiša Krista aj teraz, tak ako 
sme to urobili v predsmrteľnosti.

Moje drahé sestry, máte špeciálne duchovné dary a 
tendencie. Dnes večer vás naliehavo žiadam, so všetkou 
nádejou môjho srdca, aby ste sa modlili o porozumenie 
svojich duchovných darov – aby ste ich pestovali, použí-
vali a rozvíjali, dokonca viac ako doteraz. Keď to budete 
robiť, zmeníte svet.

Ako ženy inšpirujete ostatných a určujete štandard 
hodný nasledovania. Dovoľte mi, aby som vám povedal 
o pozadí dvoch významných oznámení, ktoré boli dané 
na našej poslednej generálnej konferencii. Vy, moje drahé 
sestry, ste boli kľúčové pre obe.

Po prvé, inšpirovaná služba. Ten najlepší vzor na 
službu nám ukázal náš Spasiteľ Ježiš Kristus. Vo všeobec-
nosti sú ženy bližšie k tomuto vzoru ako muži, a vždy 
aj boli. Keď skutočne slúžite, nasledujete svoje pocity 
pomôcť niekomu ďalšiemu zakúsiť viac zo Spasiteľovej 
lásky. Sklon slúžiť je neoddeliteľne spätý so spravodli-
vými ženami. Poznám ženy, ktoré sa každý deň modlia 
slovami: „Komu chceš, aby som dnes pomohla?“

Pred oznámením z apríla 2018 o vznešenejšom a 
svätejšom spôsobe starania sa o druhých, bola tendencia 
niektorých mužov odškrtnúť si svoje zadanie domáceho 
učenia ako „hotové“ a presunúť sa na ďalšiu úlohu.

Ale keď ste vy vycítili, že sestra, ktorá bola súčasťou 
vášho navštevujúceho učenia potrebuje pomoc, zarea-
govali ste okamžite a potom aj počas celého mesiaca. A 
teda to ako ste robili svoje navštevujúce učenie, podnieti-
lo našu veľkú zmenu k inšpirovanej službe.

Po druhé, na minulej generálnej konferencii sme tiež 
reštrukturalizovali kvóra Melchisedekovho kňazstva. Keď 
sme sa modlili o to, ako pomôcť mužom v Cirkvi byť 
efektívnejšími vo svojich zodpovednostiach, pozorne sme 
zvážili príklad Združenia pomoci.

V Združení pomoci sa schádzajú ženy v rôznom veku 
a štádiu života. Každé desaťročie života prináša jedinečné 
výzvy, no napriek tomu ste tu boli vy, týždeň za týždňom 
ste sa spolu stretávali, rástli a učili evanjelium, a mali 
významný vplyv na svet.

Teraz, nasledujúc váš príklad, sú nositelia Melchisede-
kovho kňazstva členmi kvóra starších. Títo muži majú od 
18 do 98 rokov (možno aj viac), a rovnako širokú škálu 
kňazských a cirkevných skúseností. Títo bratia môžu 
teraz vytvoriť silnejšie bratské väzby, učiť sa spolu a žeh-
nať druhých efektívnejšie.

Spomínate si, že minulý jún sme so sestrou Nelsono-
vou prehovorili k mládeži Cirkvi. Vyzvali sme ich, aby 
naverbovali do Pánovho mládežníckeho práporu, aby 
pomohli zhromaždiť Izrael na oboch stranách závoja. 
Toto zhromažďovanie je „najdôležitejšia výzva, najdô-
ležitejší cieľ a najdôležitejšia práca na zemi v dnešnej 
dobe!“ 1

Je to záležitosť, ktorá zúfalo potrebuje ženy, pretože 
ženy utvárajú budúcnosť. Takže dnes večer mám na vás 
prorockú prosbu, ženy z Cirkvi, aby ste ovplyvnili budúc-
nosť tým, že pomôžete zhromaždiť rozptýlený Izrael.

Kde môžete začať?
Rád by som ponúkol štyri výzvy :
Po prvé, vyzývam vás, aby ste sa zúčastnili 10- dňového 

pôstu od sociálnych médií a akéhokoľvek iného média, 
ktoré do vašej mysle prináša negatívne a nečisté myšlien-
ky. Modlite sa o to, aby ste vedeli, ktoré vplyvy odstrániť 
počas vášho pôstu. Efekt vášho 10- dňového pôstu vás 
môže prekvapiť. Čo si všímate po tom, ako si dáte pre-
stávku od perspektív sveta, ktoré zraňujú vášho ducha? 
Nastáva zmena v tom, kde teraz chcete použiť svoj čas 
a energiu? Zmenili sa nejaké z vašich priorít – aj keď len 
trochu? Naliehavo vás žiadam, aby ste si zaznamenali a 
nasledovali každé nabádanie.

Po druhé, vyzývam vás prečítať Knihu Mormonovu 
odteraz do konca roku. Nech už sa to zdá akokoľvek 
nemožné pri všetkom, čo sa snažíte zvládnuť vo svojom 
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živote, ak prijmete túto výzvu celým srdcom, Pán vám 
pomôže nájsť spôsob, ako to dosiahnuť. A keď budete 
študovať s modlitbou, sľubujem vám, že nebesia sa pre 
vás otvoria. Pán vás požehná väčším množstvom inšpirá-
cie a zjavenia.

Keď budete čítať, povzbudzujem vás, aby ste si ozna-
čili každý verš, ktorý hovorí o Spasiteľovi alebo na Neho 
odkazuje. Potom so svojou rodinou a priateľmi úmyselne 
hovorte o Kristovi, radujte sa v Kristovi a kážte o Kristo-
vi.2 Vy aj oni sa skrze tento proces priblížite k Spasiteľovi. 
A začnú sa diať zmeny, dokonca zázraky.

Dnes ráno bolo dané oznámenie ohľadom nového 
nedeľného rozvrhu a učebných osnov zameraných na 
domov a podporovaných Cirkvou. Vy, moje drahé sestry, 
ste kľúčové k úspechu tohto nového, vyváženého a 
koordinovaného úsilia učiť evanjelium. Prosím, učte tých, 
ktorých milujete to, čo sa učíte z písiem. Učte ich, ako sa 
obrátiť na Spasiteľa kvôli Jeho uzdraveniu a očisťujúcej 
moci, keď zhrešia. A učte ich, ako čerpať z Jeho posilňu-
júcej moci každý deň svojho života.

Po tretie, vytvorte si zvyk pravidelnej návštevy chrámu. 
To si môže vo vašom živote vyžadovať trochu viac obete. 
Pravidelnejší čas v chráme umožní Pánovi, aby vás učil, 
ako čerpať z Jeho kňazskej moci, ktorou ste boli obda-
rované v Jeho chráme. Tie z vás, ktoré nebývajú blízko 
chrámu, vyzývam študovať s modlitbou o chrámoch v 
písmach a slovách žijúcich prorokov. Snažte sa vedieť 
viac, rozumieť viac, cítiť viac o chrámoch ako kedykoľvek 
predtým.

Na našom celosvetovom mládežníckom slávnostnom 
zasadaní minulý jún som hovoril o mladom mužovi, 
ktorého život sa zmenil, keď mu jeho rodičia vymeni-
li smartfón za vyklápací mobil. Mama tohto mladého 
muža je nebojácna žena viery. Spozorovala, že jej syn 
sa prikláňa k rozhodnutiam, ktoré by mu mohli zabrániť 
slúžiť na misii. Vzala svoje prosby do chrámu, aby zistila, 
ako najlepšie pomôcť svojmu synovi. Potom nasledovala 
každé nabádanie.

Povedala: „Cítila som, že ma Duch vedie, aby som v 
určitých chvíľach skontrolovala synov mobil a zachytila 
určité veci. Neviem, ako sa tieto smartfóny ovládajú, ale 

Duch ma viedol cez všetky tie sociálne médiá, ktoré ani 
nepoužívam! Viem, že Duch pomáha rodičom, ktorí hľa-
dajú vedenie, aby ochránili svoje deti. [Najskôr] bol môj 
syn rozzúrený. . . . Ale už po troch dňoch mi poďakoval! 
Cítil ten rozdiel.“

Správanie a názory jej syna sa dramaticky zmenili. 
Začal byť doma viac nápomocný, viac sa usmieval a na 
zhromaždení dával viac pozor. Veľmi sa mu páčilo načas 
slúžiť v chrámovej krstiteľnici a pripravovať sa na misiu.

Moja štvrtá výzva je pre tie z vás, ktoré na to už máte 
vek, aby ste sa plne zúčastňovali Združenia pomoci. 
Naliehavo vás žiadam, aby ste študovali súčasné oficiálne 
vyhlásenie účelu Združenia pomoci. Je inšpirujúce. Môže 
vás viesť k tomu, aby ste rozvili svoje vlastné vyhlásenie 
účelu pre svoj život. Tiež vás úpenlivo prosím, aby ste 
sa tešili z právd vyhlásenia Združenia pomoci vydaného 
pred takmer 20 rokmi.3 Zarámovaná kópia tohto vyhláse-
nia visí na stene v kancelárii Prvého predsedníctva. Som 
nadšený vždy, keď ho čítam. Popisuje, kto ste a kým Pán 
potrebuje, aby ste boli presne v tejto dobe, keď robíte 
svoju časť, aby ste pomohli zhromaždiť rozptýlený Izrael.

Moje drahé sestry, potrebujeme vás ! „Potrebujeme 
vašu silu, vaše obrátenie, vaše presvedčenie, vašu schop-
nosť viesť, vašu múdrosť a váš hlas.“ 4 Jednoducho nemô-
žeme zhromaždiť Izrael bez vás.

Mám vás veľmi rád a ďakujem vám, a teraz vás žeh-
nám schopnosťou zanechať svet, keď budete pomáhať v 
tejto zásadnej a naliehavej práci. Spoločne môžeme robiť 
všetko, čo náš Nebeský Otec potrebuje, aby sme robili, 
aby sme pripravili svet na druhý príchod Jeho milované-
ho Syna.

Ježiš je Kristus. Toto je Jeho Cirkev. O tom svedčím 
v mene Ježiša Krista, amen.

POZNÁMKY

 1. Russell M. Nelson, „Hope of Israel“ (celosvetové slávnostné zasadanie 
pre mládež, 3. júna 2018), HopeofIsrael.lds.org.

 2. Pozri 2. Nefi 25:26.
 3. Pre vyhlásenie Združenia pomoci pozri Mary Ellen Smootová, „Rejoice , 

Daughters of Zion“, Liahona, január 2000, 111 – 114.
 4. Russell M. Nelson, „Prosba k mojim sestrám“, Generálna konferencia, 

október 2015; zvýraznenie pridané.
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SPRÁVNY NÁZOV 
CIRKVI
Prezident Russell M. Nelson

Ježiš Kristus nám nariadil, aby sme nazývali Cirkev Jeho menom, lebo toto je Jeho Cirkev, naplnená Jeho 
mocou.

Moji milovaní bratia a sestry, v 
tento nádherný deň sabatu 

sa spoločne radujeme z mnohých 
požehnaní, ktoré nám Pán dáva. Sme 
veľmi vďační za vaše svedectvá o zno-
vuzriadenom evanjeliu Ježiša Krista, 
za obete, ktoré prinášate, aby ste zotr-
vávali na Jeho ceste zmluvy alebo aby 
ste sa na ňu vrátili a za vašu oddanú 

službu v Jeho Cirkvi.
Dnes cítim potrebu, aby som s vami hovoril o jednej 

dôležitej téme. Pred niekoľkými týždňami som zverej-
nil prehlásenie ohľadom správneho používania názvu 
Cirkvi.1 Urobil som to, pretože mi Pán v mysli jasne 
pripomenul dôležitosť mena, ktoré zjavil pre Svoju Cirkev, 
dokonca Cirkev Ježiša Krista Svätých neskorších dní.2

Ako sa dalo predpokladať, prišli na toto prehlásenie 
a zrevidované štylistické pokyny 3 rôzne odozvy. Mnohí 
členovia názov Cirkvi hneď opravili na svojich blogoch a 
stránkach na sociálnych sieťach. Ďalší sa divili nad tým, 
prečo, pri všetkom, čo sa vo svete deje, je potrebné klásť 
dôraz na niečo také „bezvýznamné“. A iní povedali, že sa 
to nedá zmeniť, tak prečo sa o to vôbec pokúšať? Dovoľte 
mi vysvetliť, prečo nám na tom tak záleží. Najskôr by som 
ale rád uviedol, čím táto snaha nie je :

• Nie je to zmena názvu.
• Nie je to marketingový ťah.
• Nie je to kozmetická úprava.
• Nie je to rozmar.
• A nie je to bezvýznamné.

Naopak, je to náprava. Je to príkaz od Pána. Joseph 
Smith nepomenoval Cirkev znovuzriadenú skrze neho; 
ani Mormon nie. Bol to Sám Spasiteľ, ktorý povedal: 
Lebo tak bude cirkev moja nazývaná v týchto posledných 

dňoch, dokonca Cirkev Ježiša Krista Svätých neskorších 
dní.4

Dokonca ešte skôr, v roku 34 po Kr., náš vzkriesený 
Pán dal podobný pokyn členom Svojej Cirkvi, keď ich 
navštívil na Americkom kontinente. V tom čase povedal:

„Takže máte cirkev nazývať menom mojím. . . .
A ako by to mohla byť cirkev moja, keby nebola 

nazvaná menom mojím? Lebo keby bola cirkev nazývaná 
menom Mojžišovým, potom by to bola cirkev Mojžišova; 
alebo keby bola nazývaná menom človeka, potom by to 
bola cirkev oného človeka; ale ak je nazývaná menom 
mojím, potom je to cirkev moja.“ 5

Názov Cirkvi teda nie je vecou dohody. Keď Spasiteľ 
jasne hovorí, ako sa Jeho Cirkev má nazývať a dokonca 
toto svoje prehlásenie uvádza slovami „tak bude cirkev 
moja nazývaná“, myslí to vážne. A pokiaľ dovolíme, aby 
sa používali prezývky alebo si ich osvojujeme, či ich 
dokonca presadzujeme, uráža Ho to.

Aký význam má názov, alebo v tomto prípade prezýv-
ka? Pokiaľ ide o prezývky Cirkvi, ako je napríklad „Cirkev 
SND“, „Mormonská cirkev“ alebo „Cirkev Svätých neskor-
ších dní“, tým najväčším nedostatkom v týchto názvoch 
je absencia Spasiteľovho mena. Odstránenie Pánovho 
mena z Pánovej Cirkvi je veľkým víťazstvom Satana. Vo 
chvíli, kedy odložíme Spasiteľovo meno, začneme poma-
ličky prehliadať všetko, čo pre nás Ježiš Kristus urobil – 
dokonca aj Jeho uzmierenie.

Zvážte to z Jeho perspektívy: v predsmrteľnom živote 
bol Jehovom, Bohom Starého zákona. Pod vedením 
Svojho Otca sa stal Stvoriteľom tohto a ďalších svetov.6 
Rozhodol sa podrobiť vôli Svojho Otca a urobiť pre 
všetky Božie deti niečo, čo nikto iný urobiť nemohol! 
Bol ochotný zostúpiť na zem ako Jednorodený Otcov v 
tele, pričom bol surovo preklínaný, vysmievaný, pľuli na 
Neho a bičovali Ho. V Getsemanskej záhrade na Seba náš 
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Spasiteľ vzal všetky bolesti, všetky hriechy a všetky muky a 
utrpenia, ktoré sme kedy zažili vy aj ja, a každý, kto kedy 
žil či bude žiť. Pod tiažou tohto neznesiteľného bremena 
krvácal z každého póru.7 Všetko toto utrpenie sa ešte 
znásobilo, keď bol surovo ukrižovaný na kríži na Kalvárii.

Skrze tieto mučivé zážitky a Jeho nasledovné vzkrie-
senie – Jeho nekonečné uzmierenie – zaistil všetkým 
ľuďom nesmrteľnosť a každého z nás vykúpil z následkov 
hriechu, pod podmienkou, že budeme činiť pokánie.

Po Spasiteľovom vzkriesení a smrti Jeho apoštolov bol 
svet na stovky rokov uvrhnutý do temnôt. Potom v roku 
1820 sa Boh Otec a Jeho Syn Ježiš Kristus zjavili proroko-
vi Josephovi Smithovi, aby začali znovuzriadenie Pánovej 
Cirkvi.

Po tom všetkom, čím Pán prešiel – a po tom všetkom, 
čo vykonal pre ľudstvo – si s hlbokou ľútosťou uvedo-
mujem, že sme v Jeho znovuzriadenej Cirkvi nevďačne 
pristúpili na to, aby bola nazývaná inými menami, a 
každé z nich zo svojho názvu vynechalo posvätné meno 
Ježiša Krista!

Každú nedeľu, keď spôsobilo prijímame sviatosť, obno-
vujeme posvätný sľub, ktorý sme dali Nebeskému Otcovi, 
že sme ochotní vziať na seba meno Jeho Syna Ježiša Kris-
ta.8 Sľubujeme, že Ho budeme nasledovať, činiť pokánie, 
zachovávať Jeho prikázania a vždy na Neho pamätať.

Keď z Jeho Cirkvi vynecháme Jeho meno, upierame 
Mu ústredné postavenie v našom živote.

Súčasťou toho, že na seba berieme meno Spasiteľa, je 
aj to, že oznamujeme a svedčíme druhým – prostredníc-
tvom svojich skutkov a slov – že Ježiš Je Kristus. Máme 
taký strach, aby sme neurazili niekoho, kto nás nazve 
„mormoni“, že sa bojíme zastať sa Samotného Spasiteľa, 
postaviť sa za Neho dokonca v samotnom mene, ktorým 
sa nazýva Jeho Cirkev?

Pokiaľ máme mať ako ľud a ako jednotlivci prístup 
k moci uzmierenia Ježiša Krista – aby nás mohla očis-
tiť a uzdraviť, posilniť a zvelebiť a aby nás v konečnom 
dôsledku mohla povýšiť – musíme dávať jasne najavo, že 
za zdroj tejto moci považujeme Jeho. Môžeme začať tým, 
že budeme Jeho Cirkev nazývať menom, ktoré stanovil.

Pre veľkú časť sveta je Pánova Cirkev v súčasnej dobe 
skrytá pod názvom „Mormonská cirkev“. Ale my ako 
členovia Pánovej Cirkvi vieme, kto stojí na jej čele: Sám 
Ježiš Kristus. Nanešťastie si mnohí ľudia, ktorí počujú slo-
vo mormon môžu myslieť, že uctievame Mormona. Tak 
to nie je! Tohto veľkého dávneho amerického proroka si 
vážime a ctíme si ho.9 Ale nie sme učeníkmi Mormona. 
My sme učeníkmi Pána.

V počiatkoch znovuzriadenej Cirkvi sa výrazy ako Mor-
monská cirkev a mormoni 10 často používali ako nadáv-
ka – ako nenávistné alebo urážlivé výrazy – s úmyslom 
navždy zakryť vplyv Božej ruky pri znovuzriadení Cirkvi 
Ježiša Krista v týchto neskorších dňoch.11

Bratia a sestry, svetských argumentov proti znovuza-
vedeniu správneho názvu Cirkvi je veľa. Kritici tvrdia, 
že vzhľadom na to, že žijeme v digitálnom svete a kvôli 
optimalizácii vyhľadávania na vyhľadávacích portáloch, 
ktoré nám všetkým pomáha nájsť informácie, ktoré potre-
bujeme, skoro okamžite – vrátane informácií o Pánovej 
Cirkvi – nie je náprava v tomto čase múdrym konaním. 
Ďalší majú pocit, že vzhľadom k tomu, že sme tak veľmi 
známi ako „mormoni“ a „Mormonská cirkev“, mali by sme 
to čo najlepšie využiť.

Pokiaľ by sme diskutovali o značke pre organizáciu 
vytvorenú ľuďmi, mohli by tieto argumenty zvíťaziť. Ale v 
tejto kľúčovej záležitosti vzhliadame k Tomu, komu táto 
Cirkev patrí a uvedomujeme si, že cesty Pánove nie sú, a 
nikdy nebudú, cestami ľudskými. Ak budeme trpezliví a 
ak budeme robiť správne to, čo sa od nás žiada, Pán nás 
touto dôležitou úlohou prevedie. Nakoniec vieme, že Pán 
pomáha tým, ktorí sa snažia plniť Jeho vôľu, rovnako ako 
pomohol Nefimu uskutočniť úlohu postaviť loď, v ktorej 
by mohli preplávať cez more.12

Pri svojom úsilí o nápravu týchto chýb budeme musieť 
byť zdvorilí a trpezliví. Zodpovedné médiá budú reagovať 
na našu žiadosť s porozumením.

Na jednej z predchádzajúcich generálnych konferencií 
hovoril o jednej takej udalosti starší Benjamín De Hoyos. 
Povedal:

„Pred niekoľkými rokmi, keď som slúžil v úrade Cirkvi 
pre styk s verejnosťou v Mexiku, sme boli pozvaní [so 
spoločníkom], aby sme sa zúčastnili jednej debaty v 
rozhlase. . . . [ Jeden z moderátorov] sa opýtal: ‚Prečo má 
Cirkev také dlhé meno? . . .‘

Spolu so spoločníkom sme sa nad touto vynikajúcou 
otázkou pousmiali a začali sme vysvetľovať, že názov 
Cirkvi nevyberali ľudia. Bol daný Spasiteľom. . . . Mode-
rátor relácie okamžite a zdvorilo odpovedal: ‚Tak ho teda 
budeme veľmi radi opakovať.‘“ 13

Táto správa nám dáva určitý vzor. Bude treba, aby sme 
ako jednotlivci krok za krokom s maximálnym úsilím 
naprávali chyby, ktoré sa počas rokov do Cirkvi votreli.14 
Zvyšok sveta si z nás možno vezme príklad a bude nás 
nazývať správnym menom, ale možno tiež nie. Je však od 
nás pokrytecké, keď nám vadí, že väčšina sveta nazýva 
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Cirkev a jej členov neprávnymi menami, ak pritom my 
robíme to isté.

Užitočné sú zrevidované štylistické pokyny. Píše sa v 
nich: „V prvom odkaze dávajte prednosť plnému názvu 
Cirkvi: ‚Cirkev Ježiša Krista Svätých neskorších dní.‘ Keď 
je potrebné použiť pri odkaze [druhé] kratšie meno, 
preferujeme výrazy ‚Cirkev‘ alebo ‚Cirkev Ježiša Krista‘. 
‚Znovuzriadená Cirkev Ježiša Krista‘ je tiež vhodný a 
odporúčaný názov.“ 15

Ak by sa vás niekto spýtal: „Ste mormon?“ Mohli by 
ste odpovedať: „Ak sa pýtate na to, či som členom Cirkvi 
Ježiša Krista Svätých neskorších dní, tak áno, som!“

Ak sa niekto opýta: „Ste Svätý neskorších dní?“ 16 Mohli 
by ste odpovedať: „Áno, som. Verím v Ježiša Krista a som 
členom Jeho znovuzriadenej Cirkvi.“

Moji drahí bratia a sestry, sľubujem vám, že pokiaľ sa 
budeme snažiť zo všetkých síl o znovunastolenie správ-
neho názvu Pánovej Cirkvi, potom Ten, komu táto Cirkev 
patrí, vyleje na hlavy Svätých neskorších dní 17 Svoju moc 
a požehnania tak, ako sme toho doteraz neboli svedka-
mi. Budeme mať poznanie a moc Božiu, ktorá nám bude 
pomáhať prinášať požehnania znovuzriadeného evanjelia 
Ježiša Krista každému národu, pokoleniu, jazyku a ľudu a 
pripravovať svet na druhý príchod Pána.

Aký význam má teda názov? Pokiaľ ide o meno Páno-
vej Cirkvi, potom odpoveď znie: „Všetko!“ Ježiš Kristus 
nám nariadil, aby sme nazývali Cirkev Jeho menom, lebo 
toto je Jeho Cirkev, naplnená Jeho mocou.

Ja viem, že Boh žije. Ježiš je Kristus. Vedie Svoju Cirkev 
v dnešnej dobe. O tom svedčím v posvätnom mene Ježiša 
Krista, amen.

POZNÁMKY

 1. „Pán zapôsobil na moju myseľ ohľadom dôležitosti mena, ktoré zjavil 
pre Svoju Cirkev, dokonca Cirkev Ježiša Krista Svätých neskorších dní. 
Leží pred nami práca, aby sme sa dostali do súladu s Jeho vôľou. V 
posledných týždňoch rôzni vedúci a oddelenia Cirkvi iniciovali potreb-
né kroky, aby sa tak stalo. Ďalšie informácie o tejto dôležitej záležitosti 
budú dostupné v nasledujúcich mesiacoch“ (Russell M. Nelson, v  „ 

Meno Cirkvi “  [oficiálne prehlásenie, 16. augusta 2018], mormonnew-
sroom.org).

 2. Predchádzajúci prezidenti Cirkvi vydali podobné žiadosti. Napríklad 
prezident George Albert Smith povedal: „Nesklamte Pána tým, že 
by ste túto Cirkev nazývali Mormoskou cirkvou. On ju Mormonskou 
cirkvou nenazval“ (v Conference Report, apríl 1948, 160).

 3. Pozri „Štylistické pokyny  –  Meno Cirkvi“, mormonnewsroom.org.
 4. Pozri NaZ 115:4.
 5. 3. Nefi 27:7 – 8
 6. Pozri Mojžiš 1:33.
 7. Pozri NaZ 19:18.
 8. Pozri Moroni 4:3; NaZ 20:37, 77.
 9. Mormon bol jedným zo štyroch hlavných autorov Knihy Mormonovej, 

tými ďalšími sú Nefi, Jákob a Moroni. Všetci boli očitými svedkami 
Pána, rovnako ako inšpirovaný prekladateľ tejto knihy, prorok Joseph 
Smith.

 10. Medzi posmešné pojmy, ktoré sa používali, sa radilo dokonca aj slovo 
mormoniti (pozri History of the Church, 2:62 – 63, 126).

 11. Ďalšie posmešné slová sa zdá sa objavili v novozákonnej dobe. Keď 
bol apoštol Pavol súdený pred Felixom, hovorili o ňom, že je „vodcom 
nazaretskej sekty“ (Skutky 24:5). Ohľadom používania slova „nazaret-
ská“ jeden komentátor napísal: „Týmto názvom boli kresťania zvyčajne 
označovaní na znamenie pohŕdania. Hovorilo sa im tak, pretože Ježiš 
pochádzal z Nazareta“ (Albert Barnes, Notes, Explanatory and Practi-
cal, on the Acts of the Apostles [1937], 313).
Ďalší komentár podobne uvádza: „Tak ako bol náš Pán s opovrhnutím 
nazývaný ‚ten Nazaretský‘ (Matúš 26:71), rovnako tak Židia označovali 
jeho učeníkov ‚nazaretskými‘. Odmietali uznať, že sú to kresťania, t.j. 
učeníci Mesiáša“ (The Pulpit Commentary: The Acts of the Apostles, ed. 
H. D. M. Spence and Joseph S. Exell [1884], 2:231).
V podobnom duchu starší Neal A. Maxwell povedal: „Po celú históriu 
zaznamenanú v písmach opakovane vidíme snahy ponižovať prorokov, 
aby ich bolo možné zvrhnúť – onálepkovať ich a tým ich ponížiť. Väčši-
nou si ich však ich súčasníci aj svetská história jednoducho nevšímajú. 
Nakoniec, prvých kresťanov nazývali iba sektou Nazaretských (pozri 
Skutky 24:5.)“ („Out of Obscurity“, Ensign, november 1984, 10).

 12. Pozri 1. Nefi 18:1 – 2.
 13. Benjamín De Hoyos, „Povolaní byť Svätými“, Generálna konferencia 

apríl 2011, 128.
 14. Napriek tomu, že nemôžeme ovplyvniť, ako nás možno budú nazývať 

druhí, tak to, ako sa budeme označovať my sami, záleží úplne na nás. 
Ako môžeme očakávať od druhých, že budú ctiť správny názov Cirkvi, 
keď to ako jej členovia sami nerobíme?

 15. „Štylistické pokyny  –  Meno Cirkvi“, mormonnewsroom.org.
 16. Výraz svätý sa v Biblii používa často. Pavol napríklad vo svojom liste 

Efezským použil slovo svätý najmenej raz v každej kapitole. Svätý je 
človek, ktorý verí v Ježiša Krista a snaží sa Ho nasledovať.

 17. Pozri NaZ 121:33.
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